
1963 Mecsek kupa 
 
Schönviszky György emlékei: 
A válogatottal az NDK-beli, nemzetközi versenyről jöttek haza. Akkoriban egy ilyen utazás 

fontossága, ill. értéke és terhelése közvetlenül a két évenként megrendezett EB után 
következett.  Szász Károly a válogatott csapatvezetője befűzte őket, hogy vegyenek részt a 
Mecsek kupán. Különben eszükbe sem jutott volna. 

A verseny ellenőrző bírója a kor emblematikus figurája, Görög János volt, aki kimérte, hogy az 
egyik nyiladék nincs a helyén. Ezért a „jól bemért”első  pont bejelölése a nyiladék másik 
oldalára került. Éjszakai verseny volt. Bár a szabályzat ekkor már a háromoldalú bóját írt elő, 
itt még a fatörzshöz simuló egyoldalú, ládának nevezett, lapokat használtak. Persze senki sem 
találta, így már az első pontnál  összejött az egész mezőny. Rezes, aki akkoriban a legjobb 
versenyzőnek számított, egy órán át kereste. Egyedül Medovárszky vette jól az akadályt és 
nyert. 

A hőbörgés persze beindult, sőt hazafelé a vonaton is folytatódott, ahol együtt utazott a mezőny 
nagy része és az ellenőrző bíró is. 

 
Bozán György kiegészítése: 
Görög János fegyelmit kért a fő hőbörgők ellen, emlékeim szerint ezek Schőnviszky László és 

Peiker György voltak. A Versenybírói Tanács, Szász Károly elnökletével tárgyalta az ügyet és 
az akkori szokásoktól eltérően és meglepő módon Görög Jánost marasztalták el. Oly annyira, 
hogy el is tiltották a rendezéstől. Görögnek sok konfliktusa volt korábban is a versenyzőkkel, 
de meghökkentő pontelhelyezéseit általában alá tudta támasztani pontos mérésekkel. Ez az 
eset már kiverte a biztosítékot. Tessék csak megnézni a térképet: az ominózus 1-es ponttól 
karnyújtásnyira volt a nyiladék elágazás, ehelyett valami távoli fix ponttól mért. Görögöt  
mint I. osztályú versenybírót nem írta le az eltiltás, adtak neki még visszatérési lehetőséget, 
de visszavonult. Látta, hogy nem abba az irányba mennek a dolgok, amit ő jónak tartott. 
Jelszava volt: Ne csak fuss, láss is! A tájra, természeti érdekességekre és a térkép 
pontatlanságára is gondolt, ami mellett akkoriban csak elrohantunk. Talán most jön vissza az 
ő kora, amikor prüszkölünk a futás ellen, vagy csak mert más is látja, hogy futunk-e a HOB-n? 

A Mecsek kupák a következő években is hasonló színvonalon mozogtak. 1964-ben, még mindig 
éjszakai versenyen, szinte olvashatatlanul halvány térképet adtak. Ezért inkább csak 
szerencsevadászok vagy a szívesen utazgatók vettek részt a helyieken kívül, a menők zöme 
távol maradt. Még 1969-ben, amikor már az akkor (sutyiban)elérhető jó térképen futott a 
válogatott is, a fotózás még mindig katasztrofálisan rossz volt. Azért valami történt, mert a 
Kartográfia színes térképek sorában, a ’66-os OB térkép utáni másodikként a Mecsek 1 jelent 
meg.  Aztán ’72-től már igazi rangja volt a versenynek. 

 


